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Visie op voortgezet gebruik onderwijsaccommodaties Avenhorn/De Goorn   
 
 
In twee gesprekken op respectievelijk 14 januari en 10 februari 2014 is door vertegenwoordiging van 
de gemeente Koggenland gesproken met de bestuurders en de locatiedirecteur van SKO West-
Friesland en Allure over de ambities die er bij de schoolbesturen zijn met betrekking tot het 
toekomstig onderwijs in Avenhorn/De Goorn. Doel van deze gezamenlijke verkenning was om 
inzichtelijk te krijgen aan welke eisen de onderwijsvoorzieningen in Avenhorn/De Goorn zouden 
moeten voldoen als de huidige locaties geschikt zouden kunnen worden gemaakt voor voortgezet 
gebruik gedurende een periode van circa 30 jaren. Eerder is voor beide schoollocaties ‘De Overhaal 
en De Ieveling’ aan de Het Veer gekeken naar de bouwkundige en technische staat ten einde te 
bepalen welke maatregelen er nodig zijn om de accommodaties geschikt te maken voor dit 
voortgezet gebruik.  
 
 
SKO West-Friesland, 14 januari 2014 
 
Mogelijkheden accommodatie De Overhaal 
Het SKO is van mening dat de locatie niet geschikt is voor voortgezet gebruik. Ook al is het gebouw 
technisch aan te passen dan nog zal het nooit voldoen aan de eisen die modern onderwijs daaraan 
gaat stellen. Een aantal argumenten wordt daarbij aangedragen:  
1. Het huidige gebouw is te groot voor het beoogde toekomstige gebruik. Met het teruglopen van 

de leerlingaantallen, de ongeschiktheid om er met andere organisaties (o.a. kinderopvang) 
gebruik van te maken als gevolg van de bouwstructuur en de onmogelijkheden om delen van het 
gebouw af te sluiten, het ontbreken van een grote gemeenschappelijke ruimte en de ligging in 
het dorp zal duurzaam goed onderwijs door aanpassing niet mogelijk zijn. Als wordt gekozen 
voor deze locatie dan zou totale sloop en herbouw wat nodig is meer kansen bieden dan 
renovatie.  

2. De huidige indeling maakt goed klassenmanagement onmogelijk. In de toekomst zullen groepen 
door daling van het aantal leerlingen steeds kleiner worden en/of gecombineerd worden. 
Jaarlijks is er maatwerk nodig aan de hand van het aantal leerlingen. Daarbij zal de 
onderwijsassistent een belangrijkere rol gaan spelen. Dit alles vraagt om een ander type gebouw.  

3. Om efficiënte ondersteuning bij de ontwikkeling van leerlingen, een brede inzet van ITC, 
aangepast onderwijs met meer persoonlijke aandacht en begeleiding bij dyslectie, adhd, 
leerachterstand, fysieke beperkingen, etc. mogelijk te maken zijn kleinere ruimtes gewenst 
waarin rustig geclusterd, geconcentreerd en met toezicht vanuit de groepsruimte gewerkt moet 
kunnen worden. Deze ruimtes zijn in de huidige accommodatie niet beschikbaar en moeilijk te 
maken. Ook voor ondersteuningsfuncties als RT en IB biedt de huidige accommodatie geen 
geschikte mogelijkheden.  

4. De groepen worden kleiner. Er zal steeds minder klassikaal lesgegeven worden. Leerlingen zullen 
ook nog minder volgzaam worden en vragen daarmee meer persoonlijke aandacht. Dit is 
allemaal lastig te organiseren in een accommodatie waarin de groepsgrootte wordt bepaald door 
de huidige indeling.  

5. Het gebouw is te groot en zelfs na het afstoten van de aanbouw is het, rekening houdend met de 
ontwikkelingen rond de overheveling van taken van gemeente naar het schoolbestuur, financieel 
voor het schoolbestuur niet mogelijk om de accommodatie in stand te houden. De gemeente zal 
waarschijnlijk niet met enthousiasme gebruik maken van haar economisch claimrecht als de 
school ruimtes wil ‘teruggeven’. Dit maakt dat het ook voor het schoolbestuur financieel geen 
haalbare kaart is.  
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Toekomstvisie SKO West-Friesland 
Het SKO ziet niets in handhaving van de bestaande accommodatie. Veel beter zou het zijn om met 
andere organisaties op een centrale plek in het dorp een accommodatie volgens het brede 
schoolconcept te realiseren die goed bereikbaar is voor alle ouders en kinderen en ook geschikt is 
voor passend onderwijs. Scholen worden volgens het SKO in de toekomst nog breder en ontwikkelen 
zich tot kindcentra waar de kinderen een volledig dagarrangement wordt geboden. Dat vraagt om 
een brede visie op onderwijs in combinatie met sport, recreatie, hobby, cultuur etc. Scholen kleiner 
dan 100 leerlingen zijn onderwijskundig en financieel niet meer toekomstbestendig. Dit alles 
betekent dat er steeds minder blokkades zullen zijn om schoollocaties samen te voegen. Over 10 tot 
15 jaar zal er in de ogen van het SKO daarom nog maar één IKC met onderwijs, kinderopvang en 
functies vanuit het gemeentelijke sociale- maatschappelijke domein in Avenhorn/De Goorn zijn. Als 
dit het vooruitzicht is dan zouden we niks met de bestaande accommodatie moeten doen wat 
gericht is op handhaving/renovatie. Beter zou het zijn om gezamenlijke visie te ontwikkelen op het 
onderwijs in de toekomst, de besturen uit te dagen meer samen te werken en te zoeken naar een 
locatie die voldoende mogelijkheden biedt. Eerder heeft het SKO in dat verband gewezen op de 
locatie ‘achter de kerk’.  
 
 
Allure, 10 februari 2014 
 
Mogelijkheden accommodatie De Ieveling 
De huidige accommodatie is misschien wel te renoveren maar voor het schoolbestuur onbetaalbaar 
in het kader van de toekomstige ontwikkelingen waarbij de schoolbesturen, naast de exploitatie, ook 
geheel verantwoordelijk worden voor het groot onderhoud. Het gebouw zou na renovatie ook veel 
te groot zijn omdat het aantal leerlingen de komende jaren snel daalt. Jaarlijks wordt de komende 
jaren door de beperkte instroom steeds de afname met één groep verwacht. Daarbij is de indeling 
van het gebouw niet geschikt om (nog) meer met combinatiegroepen te gaan werken waarbij de 
inzet van onderwijsassistenten en leesouders i.v.m. de betaalbaarheid een steeds grotere rol gaat 
spelen. Ook zou de gemeenschappelijke ruimte groter en aangepast moeten worden om beter 
geschikt te zijn voor de maandelijkse sluitingen (o.a. toneel te zwaar voor snelle verplaatsingen) en 
moeten er ruimtes komen om bij een continurooster eten in de groep en binnenspelen bij regen 
mogelijk te maken. Daarnaast biedt de school qua indeling onvoldoende mogelijkheden om fysieke 
combinaties met BSO, kinderopvang, etc. te kunnen herbergen hetgeen in de ogen van Allure een 
‘must’ is om ook in de toekomst aantrekkelijk te blijven voor ouders. Een samenwerking met de sport 
is qua afstand goed denkbaar maar nog niet eerder serieus verkend. De huidige dependance, die 
relatief jong is en weinig bouwkundige aanpassing zal krijgen, is in de zomer veel te warm en niet 
geschikt om aan de criteria van ‘Frisse School’ te laten voldoen. De speelplaats moet zeker aangepast 
worden. Hoe of wat is nog niet over nagedacht. 
De eventuele samenvoeging met de (ook in leerlingaantallen dalende) school in Grosthuizen ligt voor 
hand maar voor de ouders uit Grosthuizen gevoelig waardoor dit niet per definitie een oplossing is 
om de leegstand en de verwachte financiële vraagstukken op te lossen.  
 
Toekomstvisie Allure 
De ontwikkelingen binnen het onderwijs vragen om meer inhoudelijke en gebouwelijke 
samenwerking, medegebruik een efficiënte inzet van publieke (onderwijs)middelen, een centrale 
locatie in het dorp die goed bereikbaar is en van waaruit ook makkelijk verbindingen kunnen worden 
gelegd met sport, hobby’s, cultuur, muziekschool, etc. De locatie aan De Buitenroede lijkt daarvoor 
heel geschikt. De meeste leerlingen komen ook uit Avenhorn. Daarbij is wel meer bestuurlijke 
samenwerking en een brede gedragen visie op het onderwijs in Avenhorn/De Goorn gewenst en op 
korte termijn worden daarvoor ook, samen het SKO, de mogelijkheden verkend. Op directieniveau 
zijn er reeds eerder intenties naar elkaar uitgesproken en bestaat er een goede werkrelatie. Daarbij 
worden ook al sommige faciliteiten en kennis met elkaar gedeeld. 
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